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RO.0002.1.2014.MI 

Protokół XXXVIII/14 

 

XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r., która 

odbyła się w sali obrad Urzędu Miasta i Gminy we Fromborku. 

Sesję rozpoczęto o godz. 9
05 

a
 
zakończono o godz.

 
11

45
. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło 14 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Ponadto w sesji wzięli udział: 

1. Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork 

2. Maria Rogińska – sekretarz gminy 

3. Teresa Podlasz-Kalinowska – zastępca skarbnika gminy 

4. Renata Kobiela – radca prawny 

5. st. asp. Kazimierz Kubiak – kierownik Posterunku Policji we Fromborku 

6. Maria Łacko – dyrektor Biblioteki Publicznej we Fromborku 

7. Marek Wróbel – dyrektor Zarządu Wodociągi Fromborskie Sp. z o. o. 

8. Janina Jachimowicz – kierownik Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

we Fromborku  

9. Joanna Lewandowska – dyrektor Powiatowego Domu Dziecka ,,Słoneczne Wzgórze”  

10. Agnieszka Żuchowska – kierownik Warsztatów Terapii Zajęciowej 

11. Izabela Pawluczuk-Myczkowska – kierownik Środowiskowego Domu Samopomocy  

12.  Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 25 

 

Ad. pkt 1. 

Otwarcia XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku dokonał 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej we Fromborku Robert Markun. 

Stwierdził, iż obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę 15 radnych, obecnych jest 13 

radnych. 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radnego Adama Bąka, który wyraził zgodę.  

W/w propozycję poddano pod głosowanie.  

Za przyjęciem głosowało 13 radnych.  

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  
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Wiceprzewodniczący Rady Robert Markun odczytał wniosek Pani Burmistrz Małgorzaty 

Wrońskiej, dotyczący wprowadzenia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały nr XXI/194/ 12 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 listopada 2012 r. 

w sprawie Regulaminu składanego lodowiska ,,Biały Orlik” zlokalizowanego w Fromborku 

przy ulicy Młynarskiej oraz ustalenia wysokości opłat za korzystanie z lodowiska ,,Biały 

Orlik”. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, iż ceny biletów wstępu na lodowisko 

,,Biały Orlik” są regulowane uchwałą i jakiekolwiek zmiany również muszą być 

wprowadzane uchwałami. Z ostatnich wyliczeń wynika, że jeżeli mieszkańcy miasta i gminy 

Frombork będą korzystali z lodowiska za darmo, to i tak w rezultacie przyniesie to większy 

zysk z  wypożyczenia łyżew, niż gdy za korzystanie z lodowiska pobierana jest opłata. Za 

wniesieniem tej uchwały przemawia również aspekt poruszany przy uchwale budżetowej, 

dotyczący ponoszenia wysokich kosztów utrzymania białego i zielonego orlika. Stałych 

kosztów takich jak woda, prąd, płace pracowników obsługujących białego orlika nie da się 

pomniejszyć. Dla osób spoza gminy Frombork będą obowiązywały dotychczasowe opłaty.  

 

O godz. 9
13 

na posiedzenie sesji rady przybyła radna Agnieszka Wrońska.  

 

Ad. pkt 3.  

 

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił następujący porządek obrad: /-/ Krzysztof Hołub 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2.  Wybór sekretarza obrad.  

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4.  Przyjęcie protokołu z XXXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej z dnia 19.12.2013 r.  

5.  Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesji w dniu 19.12.2013 r. 

6.  Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 

7.  Interpelacje radnych do Burmistrza. 

8.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Frombork na  lata 2014 – 2018; 

b) zmian w budżecie na 2014 r.; 

c) uchwalenia ramowego planu pracy Rady Miejskiej we Fromborku na 2014 rok; 

d) zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we Fromborku 

na 2014 rok; 

e) przystąpienia do sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania  Miasta i Gminy Frombork dla obszaru miasta i części obszaru gminy 

Frombork; 

f) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Frombork dla części obszarów obrębów 1 i 2 oraz całego obszaru 

obrębu 3 miasta Frombork; 
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g) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego miasta Frombork dla części obszaru obrębu 6 Frombork, w rejonie ulicy 

Dworcowej; 

h) określenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę 

w zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i  transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Miasta i Gminy Frombork; 

i) uchwalenia statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej;  

j) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w   zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania ,,Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 -2020; 

k) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku 

albo świadczenia rzeczowego w  postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania ,,Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014 -2020; 

l) ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

,,Pomoc  państwa w  zakresie dożywiania” na lata 2014 -2020; 

m) zmian w wieloletnim programie współpracy Gminy Frombork z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 roku o  działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2014-

2016; 

n) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

na 2014 r. 

o) uchylenia uchwały nr XXI/194/12 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 listopada 2012 

r. w  sprawie Regulaminu składanego lodowiska ,,Biały Orlik” zlokalizowanego we 

Fromborku przy ulicy Młynarskiej oraz ustalenia wysokości opłat za korzystanie 

z lodowiska ,,Biały Orlik”. 

9. Przedstawienie planów pracy Komisji Rady na 2014 r.  

10. Sprawozdania z działalności Komisji Rady za II półrocze 2013 r.  

11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

12.  Oświadczenia radnych i sprawy różne. 

13.  Zakończenie obrad.                                                                                                                                                   

 

Wiceprzewodniczący Rady poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad.  

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

    Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  
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Ad. pkt 4. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poinformował, że protokół nr XXXVII/13 z dnia 19 grudnia 

2013 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady oraz na posiedzeniach wszystkich komisji 

Rady Miejskiej we Fromborku.  

 

Żadnych uwag do protokołu nie zgłoszono.  

 

Pod głosowanie poddano protokół nr XXXVII/13 z dnia 19 grudnia 2013 roku. 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Protokół został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad. pkt 5. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odczytała informację z realizacji uchwał podjętych 

na XXXVII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 19 grudnia 2013 r.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono.  

 

Informacja z realizacji uchwał stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. pkt 6. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska przedstawiła sprawozdanie za okres od dnia 

20 grudnia 2013 roku do 30 stycznia 2014 roku.  

 

Żadnych pytań nie zgłoszono. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr  27 do niniejszego protokołu.  

 

Ad. pkt 7. 

 

a. Radna Halina Rycio zapytała, czy cokolwiek zmieniło się w kwestii mieszkania 

znajdującego się przy ulicy Błotnej 2.  

 

b. Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że po podjętej uchwale o utrzymaniu 

porządku na terenie gminy, założono, iż odpady segregowane z terenu gminy będą 

odbierane raz w miesiącu. Od lipca do końca 2013 r. ze znanych powodów brak było 

pojemników do segregacji, co powodowało, iż odpady z terenów gminy nie były 
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odbierane. Radny zapytał, czy fakt ten został uwzględniony przy płatnościach dla 

MPO Elbląg. 

 

c. Radna Lila Subkowska powiedziała, że pani Burmistrz w sprawozdaniu 

wspomniała o powołaniu Miejsko-Gminnej Komisji Architektoniczno-

Urbanistycznej. Radna zapytała o zakres aktywności tej komisji oraz jej skład. 

 

d. Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że w nawiązaniu do tego, o czym mówiła 

radna Lila Subkowska, odpłatność jest regulowana indywidualnymi umowami. 

Radny zapytał, czy umowy zostały już podpisane, czy będą podpisywane w trakcie 

zlecania zadań . 

 

Ad. pkt 8. 

 

a) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/289/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Frombork na lata 2014-2018; 

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów 

oraz Komisji Rewizyjnej, radni wnioskowali o zestawienie kosztów związanych z procesami 

sądowymi dotyczącymi  nauczycieli zwolnionych  w Zespole Szkół we  Fromborku. 

Z otrzymanej informacji wynika, że łączne koszty odpraw nauczycieli, odszkodowań za 

niezgodne z prawem rozwiązania umowy o pracę, wynagrodzenia za czas pozostawania bez 

pracy, koszty delegacji do sądów pracy, a także koszty związane z opłatą radcy prawnego, 

zastępstwa procesowego, to w sumie 108 754 zł. Radna stwierdziła, że jest to duża kwota 

w budżecie szkoły. Część kosztów została zapłacona w ubiegłym roku, część jest jeszcze do 

zapłacenia. Zmiana w budżecie na wniosek dyrektora Zespołu Szkół, to 11 316 zł środków 

finansowych zabezpieczonych na opłaty i koszty sądowe. Radna powiedziała, że rozumie, iż 

szkoła występuje do sądu jako pracodawca nauczycieli, ale ktoś podejmował błędne decyzje. 

Jaka będzie jego odpowiedzialność, skoro decyzje te były złe? Radna dodała, iż miejsce miała 

również sytuacja, kiedy pani Dyrektor występowała do rady o zgodę na zwolnienie 

nauczyciela. Nauczyciel ten został zwolniony, mimo iż Rada Miejska nie wyraziła na to 

zgody. Radna stwierdziła, że mimo zmian w budżecie, w których  ujęta jest ,,Szkolna gratka 

dla sześciolatka” wstrzyma się od głosu, gdyż buntuje się przeciwko wyrzucaniu pieniędzy, 

za które nikt nie ponosi odpowiedzialności. Radna dodała, że należy zwrócić uwagę na to, ile 

gmina musi wypłacać nauczycielom dodatku uzupełniającego do średnich wynagrodzeń.  

 

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/289/14 stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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b) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/290/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie zmian w budżecie na 

2014 r.; 

 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 2 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/290/14 stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

c) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/291/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie uchwalenia ramowego 

planu pracy Rady Miejskiej we Fromborku na 2014 r.;  

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/291/14 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

d) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/292/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej we Fromborku na 2014 r.  

 

Radna Jadwiga Pawluczuk odczytała plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2014 r.   

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/292/14 stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

e) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/293/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany Studium Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania 

Miasta i Gminy Frombork dla obszaru miasta i części obszaru gminy Frombork; 
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Radny Przemysław Mudryk powiedział, iż zagłosuje przeciwko uchwaleniu ww. uchwały, 

ponieważ wyznaczenie tych stref będzie blokowało rozwój przedsiębiorstw o charakterze 

produkcyjnym. Wiąże się to z brakiem możliwości dalszej rozbudowy w tych strefach i ich 

granicach. Cały obszar A,B,C jest wyłączony z jakiejkolwiek działalności produkcyjnej, przez 

co nie będą powstawały nowe miejsca pracy. Radny dodał, że jeżeli Frombork otrzyma status 

uzdrowiska, to nie stanie się tak, że nagle wszyscy będą inwestować we Fromborku i otwierać 

punkty, w których powstaną nowe miejsca pracy.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że celem uzdrowiska jest również to, aby powstawały 

miejsca pracy. Radna zapytała, ile dotychczas gmina uzyskała dofinasowania w sprawie 

uzdrowiska. 

 

Pani Maria Rogińska odpowiedziała, że około 5 mln. zł.  

 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/293/14 stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

f) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/294/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Frombork dla części obszaru obrębów 1 i 2 oraz całego obszaru obrębu 3 miasta 

Frombork; 

 

 

Za przyjęciem głosowało 12 radnych. 

Przeciw głosowało 1 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/294/14 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

g) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/295/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta 

Frombork dla części obszaru obrębu 6 Frombork, w rejonie ulicy Dworcowej; 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że na posiedzeniu jednej z komisji  

wnioskowano o wyjaśnianie, dlaczego w budżecie jest zagwarantowana kwota 200 tys. 
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w kredytach. W planie na 2013 r. zaplanowana była Chata Rybacka. Inwestycja musiała 

zostać zdjęta, gdyż sytuacja finansowa nie pozwala na jej realizację z powodu zmniejszenia  

budżetu o 10 mln. zł. Planowane było również  przekształcenie budynku PKP na mieszkania 

socjalne. Jednakże w akcie notarialnym ujęte jest, na jakie cele budynek PKP może zostać 

przeznaczony.  Na podstawie art. 39 ust. 3 ustawy z dnia 8 września 2000 r. o komercjalizacji, 

restrukturyzacji i prywatyzacji przedsiębiorstwa państwowego ,,Polskie Koleje Państwowe”, 

który stanowi, iż możliwe jest przejęcie na rzecz Miasta i Gminy Frombork do zasobu 

gminnego, nieruchomości z przeznaczeniem na realizację zadań własnych gminy związanych 

z inwestycjami infrastrukturalnymi służącymi wykonywaniu zadań własnych gminy w 

dziedzinie transportu. Pani Burmistrz powiedziała, że akt notarialny jasno stanowi, iż w tym 

miejscu musi zostać zrealizowane zadania własne  wyłącznie w dziedzinie transportu.  Jeżeli 

chodzi o zasoby mieszkaniowe, to § 6 pkt. 3 mówi, iż budynek dworca PKP objęty jest 

umową wynajmu lokalu mieszkalnego o powierzchni użytkowej 43,97 m
2
. Umowa została 

zawarta na czas nieoznaczony z najemcą panią Heleną Andrearczyk. Opisane wyżej 

mieszkanie nie jest zadłużone oraz nie były wpłacane przez najemcę żadne kary. Po 

rozmowach z fundacją PO Ryby oraz Urzędem Wojewódzkim okazało się, że istnieje 

możliwość przekierowania środków, które były zabezpieczone na Chatę Rybacką, na dworzec 

PKP. Na dworcu PKP może zostać wydzielona część na sanitariaty, toalety, poczekalnię 

połączoną z salą konferencyjną, które planowane były w Chacie Rybackiej oraz punkt 

informacyjny. Gmina jest po pierwszych rozmowach telefonicznych z PKP, ustnie została już 

wyrażona zgoda. Obecnie oczekiwana jest  odpowiedź pisemna. Środki z Chaty Rybackiej 

będą przekazywane na dworzec PKP i aby całkowicie nie zniknęły, zostały zabezpieczone. 

Dodatkową przyczyną jest to, iż łatwej dokonywać przesunięć w budżecie niż wprowadzać 

nowe pozycje. Na obecny dzień, po zapewnieniach pani skarbnik, prace, które będą 

wykonywane w tym roku, będą realizowane ze środków własnych, bez posiłkowania się 

kredytami.  

 

Radna Halina Rycio zapytała, czy dofinasowania, które gmina otrzymała na Chatę Rybacką 

trzeba zwrócić. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że nie, wystarczy je tylko aneksować. 

 

Radna Lila Subkowska zapytała, czy dotyczy to całej kwoty, która miała wpłynąć w celu 

dofinasowania Chaty Rybackiej. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że pierwsza kwota ma wpłynąć 

w marcu. Konieczne jest stworzenie aneksu, gdyż nie jest to budowa, lecz dostosowanie. 

Dostosowanie budynku PKP jest możliwe dzięki spełnianiu wszystkich założeń, które były 

zaplanowane w Chacie Rybackiej.  Za realizacją założeń zaplanowanych w Chacie Rybackiej 

w byłym dworcu PKP, przemawiają również względy ekonomiczne. 

 

Radna Lila Subkowska zapytała, co z czasem, który był wyznaczony na realizację tej 

inwestycji. 
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Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że  inwestycja zostanie zrealizowana 

w zaplanowanym terminie. Jeżeli plan zagospodarowania zostanie zatwierdzony, gmina 

przystąpi do sporządzania dokumentacji. Pani Burmistrz dodała, że jeżeli chodzi o mieszkania 

socjalne, gmina poszukuje mieszkań z rynku wtórnego, również w sołectwach. Mieszkania 

socjalne w centrum miasta nie są wskazane dla miasta turystycznego. 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta. 

 

Uchwała nr XXXVIII/295/14 stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

h) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/296/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 r. w sprawie określenia górnej 

stawki opłaty ponoszonej przez właścicieli nieruchomości za usługę w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na 

terenie Miasta i Gminy Frombork; 

 

Wiceprzewodniczący Rady odczytał wniosek złożony przez Komisję Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa z dnia 27.01.2014 r. w  sprawie  zaproponowanej zmiany  

w  projekcie uchwały dotyczącej ,,określenia górnej stawki opłaty ponoszonej przez 

właścicieli nieruchomości na terenie Miasta i Gminy Frombork za usługę w zakresie 

opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych w wysokości  

22,00 zł/m
3
 brutto”. 

 

Radna Jadwiga Pawluczuk poprosiła Komisję Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa 

o uzasadnienie zmiany.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk odpowiedział, że ww. projekt uchwały jest po raz drugi 

przedkładany na sesji Rady Miejskiej. Stanowisko Komisji nie zmieniło się w stosunku do 

tego, o czym była mowa podczas sesji październikowej. Koszty wywozu dotyczą tylko 

przypadków, kiedy burmistrz administracyjnie  nakazuje opróżniać szamba. Do tej kwoty 

będzie możliwe wyszukiwanie wykonawców, którzy będą mogli  opróżniać szamba. Komisja 

wyszła z założenia, iż podana cena jest dwukrotnie wyższa od ceny, która można uzyskać 

w tej chwili za taką usługę. Komisja proponowała obniżenie tej kwoty do 22 zł po to, aby 

wywrzeć presję na Pani Burmistrz w celu poszukiwania innych rozwiązań, które obniżyłyby 

koszty transportu. Komisja nie dyskutuje na temat ceny utylizacji, chociaż pojawiły się głosy, 

że koszty utylizacji na poziomie, takim jaki pan Marek Wróbel przedstawił w swoim piśmie, 

czyli 8,51 zł za 1m
3
, przy przewiezieniu nieczystości  bezpośrednio na oczyszczalnię są nieco 

niższe niż te, które są przesyłane urządzeniami kanalizacyjnymi.  
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Pan Marek Wróbel odpowiedział, że takie koszty niekoniecznie są niższe. Nieczystości 

ciekłe ze zbiorników bezodpływowych są średnio trzy razy bardziej stężone niż ścieki 

dopływające kanalizacją. Pan Marek Wróbel dodał, że tak jak wyjaśnił w piśmie, podana cena 

jest ceną rynkową. Przedsiębiorstwo bilansuje koszty i nie podlega to niczyjej ocenie. 

Jednakże jeżeli to komuś nie odpowiada, może nie korzystać z usług Wodociągów 

Fromborskich.   

 

Radny Ryszard Pawluczuk wyjaśnił, że nie chodziło w tym wypadku o dyskusję, ale 

o porównanie, iż cena utylizacji ścieków dostarczanych rurami kanalizacyjnymi jest wyższa 

niż przewożonych. 

 

Pan Marek Wróbel stwierdził, że trzeba zrobić badania porównawcze.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że przyjmując, iż koszt utylizacji będzie wynosił 

8,51 zł, czyli przy przewozie beczką obecnie ceny kształtują się w wysokości  od 10 zł.  

 

Pan Marek Wróbel dodał, że są przedsiębiorstwa wodociągowe, które narzucają na 

dostarczyciela ścieków obowiązek każdorazowo badania ścieków w zakresie czterech 

parametrów. W zależności od stężenia, stosują mnożnik do przyjęcia kosztów utylizacji. 

Istnieje cena wyjściowa, która określa koszt utylizacji ścieków klasycznych przypływających 

kanalizacją i następnie w zależności od stężenia ścieków, które są dostarczane, stosowany jest 

mnożnik.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że na naszym rynku w takim zakresie usług 

koncesję posiadają tylko trzy firmy, są to: Wodociągi Fromborskie, firma Cleaner oraz firma 

z Młynar. Ceny za 10 m
3
 kształtują się od 200 – 220  zł., czyli 20-22 zł za 1 m

3
. Przy 

przyjęciu, że za utylizację koszt wyniesie 9 zł, to koszt transportu, będzie wahał się 

w granicach od 11 do 13 zł za 1 m
3
.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że opłata za transport, oznacza płatność za całość 

wywozu, natomiast Radny policzył opłatę wywozu od każdego metra.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że 9 zł to koszt za utylizację każdego metra. Jest to 

cena taka, jaka obowiązuje w mieście, czyli dokładnie 8,51 zł za 1 m
3
. Chodzi głównie 

o pokrycie i dofinansowanie transportu, który wynosi od 11 do 13 zł za każdy 1m
3
. 

Przyjmując, iż  średnie zużycie, które wynosi  3 m
3
 na mieszkańca miesięcznie, daje w 5 

osobowej rodzinie 15 m
3 

nieczystości ciekłych, na
 
które trzeba wykonać dwa kursy. Radny 

dodał, że komisja uważa, iż sprawiedliwe by było dofinasowanie kosztów dowozu, gdyż 

funkcjonuje rozbieżność między miastem a wsią. W mieście mieszkańcy nie płacą za 

transport, tylko 9 zł za utylizację. Rolnicy także są w stanie zapłacić 9 zł, tak jak wszyscy, aby 

było równo. Radny stwierdził, że powinny wyjść w związku z tym problemem jakieś 

rozwiązania ze strony urzędu. Komisja zwracała już na ten problem uwagę w październiku, 

przed konstruowaniem budżetu. Komisja kierowała wniosek o możliwość rozpatrzenia tego 

problemu i zagwarantowania jakiegokolwiek dofinasowania.   
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Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, iż nie należy zmieniać intencji uchwały. 

W uchwale ma być określona górna stawka, czyli taka, której nie można przekroczyć. 

Uchwała ma charakter restrykcyjny, czyli mówiący, iż Burmistrz nie może przekroczyć 

ustalonej stawki. Podana stawka wynika z wyliczeń i nie jest wygórowaną stawką, gdyż 

pierwsza propozycja wynosiła 56 zł, a teraz proponowana jest w kwocie 45 zł. Zakładając, że 

np. w Wodociągach  Fromborskich wyniknie awaria, firma z Młynar również nie będzie 

mogła odebrać nieczystości i  zgłosi się do Cleaner’a, który wymaga opłaty  45 zł netto. Pani 

Burmistrz dodała, że radny przewraca intencje uchwały, aby przymusić burmistrza do tego, 

aby dopłacał. Uchwała nie ma na celu zmuszania burmistrza do dopłaty. Najprościej 

przedstawić to obrazowo: Jadąc tramwajem, kupuje pan bilet za 5 zł, a jak nie kupi pan biletu  

i zostanie złapany przez kontrolera to zapłaci 3 zł. Czyli nie będzie pan kupował tego biletu, 

lecz zaczeka, aż przyjdzie kontroler, zapłaci 3 zł i na tym skorzysta. Tak samo jest w tym 

przypadku, jeżeli wywóz nieczystości w firmie wodociągowej nie będzie mógł być 

wykonany, a tak może się zdarzyć i przyjedzie beczkowóz z innej firmy, a cena za jego 

wywiezienie wyniesie około 30 zł brutto, to kto dopłaci do kwoty 22 zł? Gdzie w takim 

wypadku jest stosowana zasada gospodarności oraz płynności? Wykonanie uchwały powierza 

się burmistrzowi, ale jak burmistrz ma wykonać uchwałę niemożliwą do zrealizowania ze 

względów finansowych?  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że wniosek składała komisja, a nie radny 

indywidualnie. Radny zapytał panią Agnieszkę Nawrot Kopycińską, jaka ilość ścieków 

została wzięta pod uwagę przy wyliczaniu stawki? 

 

Pani Agnieszka Nawrot- Kopycińska odpowiedziała, że przyjęta została cena 1 m
3
. 

 

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że jeżeli przyjedzie beczka na 10 m
3
, to koszty będą się 

kształtować od 18 do 22 zł za 1 m
3
. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że nie można zakładać, iż zawsze 

szamba będą pełne.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że średnio wychodzi po 3 m
3
 na osobę miesięcznie, 

a nikt nie stawia szamba, które trzeba by było opróżniać 4 razy w miesiącu .Proponowana 

cena  jest wyższa niż wynika z kosztów.. Nikt nie zadał sobie trudu, aby poszukać rozwiązań 

takich, które są tańsze. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że podana cena nie stanowi kary, tylko 

taka uchwała musi zostać podjęta. Obowiązkiem osoby posiadającej szambo jest podpisanie 

umowy na wywóz nieczystości ciekłych. Jeżeli kontrola stwierdzi, że nie ma takiej umowy, to 

w takim wypadku ma prawo zastosować najwyższą stawkę, może również zastosować niższą. 

Pani Burmistrz zapytała, jak górna stawka może być niższa od obowiązującej. Jeżeli ktoś 

będzie posiadał szambo na 5 m
3
 nieczystości ciekłych,  to ta stawka faktycznie będzie 

wyższa,  ale konieczne jest rozpatrzenie wszystkich wariantów.  
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Radny Ryszard Pawluczuk poprosił Panią Burmistrz Małgorzatę Wrońską do 

ustosunkowania się do propozycji złożonej przy budżecie. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że pani skarbnik odpisała, iż aby 

możliwe byłoby dofinasowanie transportu wywozu nieczystości, musi zostać przedstawiona 

podstawa prawna.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk odpowiedział, że zarówno Pani Burmistrz jak i pani skarbnik nie 

udzieliły odpowiedzi na składany wniosek. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że działy ekonomiczny i prawny nie 

znalazły możliwości oraz przepisu, który pozwala na dofinansowanie wywozu ścieków.  Poza 

tym, nie jest tak, że gmina nie robi nic w tej kwestii, gdyż tak jak było wspomniane na 

komisjach, jest już opracowana dokumentacja na oczyszczalnie terenowe w Biedkowie Osada 

i  Drewnowie, natomiast na Baranówkę i Nowe Sadułki zostanie przygotowana. Jeżeli będzie 

przygotowana na te 4 miejscowości dokumentacja, zostaną złożone projekty 

o dofinansowanie, Projekty będzie można zrealizować na koniec 2014 r, ewentualnie 

w styczniu 2015 r. Wszystko jest już na etapie prac, ale trzeba działać zgodnie z prawem 

i obowiązującymi przepisami.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że podczas rozmów mających miejsce jesienią 2013 r., 

wspominano, że Drewnowo ma podpisaną umowę z Młynarami.  

 

Sołtys Iwona Kopaniarz odpowiedziała, że nie ma podpisanej umowy, wywożenie 

nieczystości ciekłych wykonywane jest, gdy zachodzi taka potrzeba. Sołectwo umowy nie 

posiada, gdyż właścicielem szamba jest gmina.  

 

Radna Halina Rycio zapytała,  jaki jest koszt  wywozu. 

 

Sołtys Iwona Kopaniarz odpowiedziała, że wywóz jednej beczki to koszt około 200 zł. 

Zależne jest to od tego, ile razy beczka jest zamawiana. Opłata jest tańsza, gdy usługa 

zamawiana jest częściej.  

 

Radna Halina Rycio zapytała panią sołtys Iwonę Kopaniarz, ile razy jest  zamawiana beczka 

w sołectwie Drenowo.. 

 

Sołtys Iwona Kopaniarz odpowiedziała, że beczka zamawiana jest dwa razy w miesiącu albo 

3 razy na dwa miesiące.  

 

Radna Halina Rycio zapytała, ile w sołectwie Drewnowo zamieszkuje rodzin oraz jaki koszt 

miesięcznie ponosi jedna rodzina. 
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Sołtys Iwona Kopaniarz odpowiedziała, że w Drewnowie zamieszkuje około 20 rodzin. 

Koszt zależy od liczby osób w rodzinie. 

 

Radna Halina Rycio stwierdziła, że jeżeli brak jest umów na wywóz ścieków, to muszą teraz 

zostać podpisane. Gmina będzie musiała kontrolować, czy sołectwa posiadają takie umowy. 

 

Pani Agnieszka Nawrot- Kopycińska odpowiedziała, że w ustawie o utrzymaniu porządku 

w gminach istnieje zapis, który stanowi, iż rada może przyjąć uchwałę umożliwiającą inne 

sposoby  udokumentowania wywozu nieczystości ciekłych.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że chodzi o to, że 45 zł  jest za dużą kwotą, jednakże nikt 

nikogo nie przymusza, aby ktoś zawierał tę umowę i płacił 45 zł. Wiadomo, że jakiś 

,,straszak” musi być. Jeżeli sołectwa pozawierają umowy, to będą płacić po 22 zł za 1 m
3
. 

Jeżeli zawieranie umów będzie szło opornie tak jak funkcjonuje to przy segregacji śmieci, 

gmina będzie musiała za właściciela szamba wybrać firmę wywożącą nieczystości i odzyskać 

poniesione koszty. Ta kwota powinna być wyższa, ale nie oznacza to, że istnieje konieczność 

jej stosowania. Biorąc pod uwagę sytuację mieszkańców gminy, gmina będzie starała się 

zastosować jak najniższą kwotę, W projekcie zawarta jest stawka, w celu niestosowania 

wyższej niż zostanie uchwalona.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że wyjściem może być zapis, iż opłata będzie 

kalkulowana w taki sposób, że do faktycznej ceny jaką zapłaci urząd zostanie doliczone 10% . 

 

Pani Maria Rogińska stwierdziła, że taka propozycja nie może być zastosowana, gdyż 

w uchwale musi być określona maksymalna stawka.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że w uchwale jest określona 

maksymalna stawka, ale nie jest powiedziane, że jeżeli urząd w wyniku kontroli stwierdzi 

brak umowy, to zastosuje maksymalną stawkę. Musi zostać uchwalona stawka graniczna, 

której nie można przekroczyć. Górną blokadą jest kwota 45 zł. 

 

Radny Ryszard Pawluczuk stwierdził, że wtedy będzie miała miejsce sytuacja taka, jaką  

pani burmistrz wcześniej  zarzucała, czyli po co wywozić, skoro urząd przyjdzie i sam za tę 

samą stawkę wywiezie.  

 

Radna Agnieszka Wrońska powiedziała, że chodzi o to, aby każdy wywiązywał się ze 

swojego obowiązku.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że jeżeli zostanie ustalona stawka 

w wysokości 22 zł, a za wywiezienie nieczystości ciekłych  będzie  30 zł, to kto w takim 

przypadku dołoży tę różnicę? Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości, aby gmina pokryła te 

opłaty.  
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Wiceprzewodniczący Rady Robert Markun  ponownie odczytał wniosek Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Rolnictwa w sprawie ustalenia górnej stawki oraz poddał wniosek pod 

głosowanie.  

 

Wniosek poddano pod głosowanie. 

 

Za przyjęciem głosowało 3 radnych. 

Przeciw głosowało 8 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 3 radnych.  

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Robert Markun pod głosowanie poddał projekt uchwały: 

 

Za przyjęciem głosowało 11 radnych. 

Przeciw głosowało 2 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radny.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/296/14 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

i) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/297/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko-

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej we Fromborku; 

 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/297/14 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

j) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/298/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie 

dożywiania w formie świadczenia pieniężnego  na zakup posiłku lub żywności dla osób 

objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania 

,,Pomoc państwa w zakresie dożywania” na lata 2014-2020; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 
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Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/298/14 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

k) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/299/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 roku  w sprawie określenia zasad 

zwrotu wydatków w zakresie dożywania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego 

w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem 

wspierania finansowego gmin w zakresie dożywania ,,Pomoc państwa w zakresie 

dożywania”; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/299/14 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

l) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/300/14 Rady Miejskiej 

we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego w zakresie dożywania ,,Pomoc państwa w zakresie dożywania” na 

lata 2014-2020; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/300/14 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

m) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/301/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 w sprawie zmian w wieloletnim 

programie współpracy Gminy Frombork z organizacjami pozarządowymi oraz 

podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku 

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na lata 2014-2016; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  
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Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/301/14 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

n) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/302/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 roku w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2014 rok; 

 

Za przyjęciem głosowało 14 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/302/14 stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

o) Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały nr XXXVIII/303/14 Rady 

Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 w sprawie uchylenia uchwały nr 

XXI/194/12 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 28 listopada 2012 r. w sprawie 

Regulaminu składanego lodowiska ,,Biały Orlik” zlokalizowanego we Fromborku przy 

ulicy Młynarskiej oraz ustalenia wysokości opłat za korzystanie z lodowiska ,,Biały 

Orlik”; 

 

Za przyjęciem głosowało 13 radnych. 

Przeciw głosowało 0 radnych. 

Wstrzymało się od głosu 1 radny.  

 

Uchwała została przyjęta.  

 

Uchwała nr XXXVIII/303/14 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Robert Markun zarządził 15 min. przerwę. 

 

11
05 

Wiceprzewodniczący Rady wznowił obrady XXXVIII sesji zwyczajnej. Stwierdził 

prawomocność obrad, na 15 radnych obecnych jest 13. 

 

Ad. pkt 9. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił przewodniczących komisji o przedstawianie planów 

pracy  komisji na 2014 rok.  

 

 

Plan Pracy Komisji Budżetu i Finansów odczytała przewodnicząca komisji Halina Rycio. 

Plan Pracy Komisji Budżetu i Finansów stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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Plan Pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa odczytał przewodniczący komisji 

Ryszard Pawluczuk. 

Plan Pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa stanowi załącznik nr 17 do 

protokołu.  

 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej odczytała przewodnicząca  komisji Jadwiga Pawluczuk. 

Plan pracy Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Plan pracy Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych odczytała przewodnicząca 

komisji Barbara Kulynycz.   

Plan pracy Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych stanowi załącznik nr 19 

do protokołu. 

 

Ad. pkt 10. 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przedstawienie sprawozdań z działalności komisji 

Rady Miejskiej za II półrocze 2013 r.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów odczytała przewodnicząca komisji 

Halina Rycio. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Budżetu i Finansów stanowi załącznik nr 20 do 

protokołu.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa odczytał 

przewodniczący komisji Ryszard Pawluczuk. 

Sprawozdanie z działalności Komisji  Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa stanowi 

załącznik nr 21 do protokołu.  

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej odczytała przewodnicząca komisji  Jadwiga 

Pawluczuk. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych 

odczytała przewodnicząca komisji Barbara Kulynycz. 

Sprawozdanie z działalności Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych stanowi 

załącznik nr 23 do protokołu.  

 

Ad. pkt 11. 

 

 a) Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska poinformowała, że z właścicielem mieszkania 

znajdującego się przy ulicy Błotnej 2 istnieje tylko kontakt e-mailowy.  3 stycznia 2014 roku 

do urzędu wpłynął e-mail, w którym właścicielka prosi o wykazanie należności wobec gminy. 

oraz informuje, że: ,,temat sprzedaży mieszkania uważam za zamknięty, gdyż mam co do  
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niego inne plany”. Informacje, o które prosiła właścicielka tego mieszkania zostały wysłane 7 

stycznia 2014 roku. W e-mailu dotyczącym rozliczenia, nie została podana kwota za remont 

dachu, gdyż remont ten jeszcze trwa. Kwota zostanie podana po zakończeniu remontu. 

 

Radna Halina Rycio zapytała, czy jest wiadomo, czym są te „inne plany”. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że nie. Z otrzymanego e-maila jasno 

wynika, iż właścicielka mieszkania znajdującego się przy ulicy Błotnej 2 nie chce sprzedać 

mieszkania. 

 

Radna Halina Rycio stwierdziła, że sprawa została zablokowana.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał, jak to wszystko wpłynie na złożone obietnice oraz 

deklaracje tej pani dotyczące sprzedaży tego mieszkania. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że zostaną podjęte konsekwencje 

prawne. 

 

c), d) Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska poinformowała, że w skład komisji 

Architektoniczno-Urbanistycznej wchodzą przewodniczący Komisji pan Piotr Kaniewski, 

wiceprzewodniczący pan Jacek Bocheński, sekretarz pan Andrzej Szyszło oraz członkowie 

pan Bogdan Szczyrba i pan Piotr Nitecki. Komisja Architektoniczno-Urbanistyczna jest 

organem doradczym w sprawach planistycznych i zagospodarowania przestrzennego, komisja 

powołana jest do opiniowania projektów, opracowań planistycznych, miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego, studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego na obszarze miasta i gminy Frombork. Odpłatność nie jest zależna od ilości 

spotkań ale od wydanych opinii. Obszar jest uznany za zaopiniowany, gdy komisja sporządzi 

i podpisze stosowy protokół, wtedy będą  podpisywane umowy. 

 

 b) Pani Agnieszka Nawrot- Kopycińska wyjaśniła, że wynagrodzenie dla firmy MPO 

Elbląg nie zostało obniżone. Przetarg miał na celu wyłonienie firmy, która będzie odbierała 

odpady z terenu miasta i gminy Frombork. Firma wykonała swój obowiązek. Jednakże nie 

mogła odebrać odpadów zebranych w sposób selektywny, ponieważ na ówczesny czas nie 

było takich pojemników. Brak pojemników do odpadów selektywnych spowodowany był 

brakiem zgłoszeń w pierwszym przetargu na realizację tego zadania.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk zapytał, czy nie próbowano wprowadzać aneksem zmian do 

umowy, skoro wiadome było, że brak jest pojemników, a mieszkańcy płacą za selektywną 

zbiórkę odpadów. 

 

Pani Agnieszka Nawrot-Kopycińska odpowiedziała, że założeniem było odbieranie przez 

firmę, która wygra przetarg ,wszystkich odpadów z gminy Frombork, niezależnie od tego czy 

były segregowane czy nie.  
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Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że firma odbierająca odpady przyjechała 12 razy, 

mimo iż powinna być trzy razy  przez 6 miesięcy, czyli razem 18 razy. 

 

Pani Agnieszka Nawrot-Kopycińska dodała, że nie była to wina firmy, gdyż to gmina nie 

zapewniła pojemników do segregacji.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, iż zgodnie z harmonogramem na styczeń, odpady 

miały być odebrane 19 stycznia, a do dnia dzisiejszego tj. 30.01.2014 r. śmieci nie zostały 

odebrane.  31 stycznia 2014 r. jest następny termin odbioru.  

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że każda zgłaszana informacja 

o nieodebraniu odpadów jest ujmowana w protokołach.  Dzisiejsza informacja o braku 

odbioru jest pierwszy raz przekazana. Na pewno zostanie to zamieszczone w protokole 

i zostanie zwrócona uwaga, że obowiązek nie został wykonany.   

 

Radny Ryszard Pawluczuk dodał, że szkoda planu minionego półrocza, gdyż owszem, firma 

zadeklarowała się, ale w ostateczności żadnych kosztów nie ponosiła. W tym wypadku można 

było coś negocjować, utargować np. zwiększyć ilość odbiorów  w późniejszym terminie  

 

Ad. pkt 12.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że mieszkańcy są zadowoleni z ulotek, które dotyczą 

segregacji śmieci. Ulotki są kolorowe i przejrzyste, dlatego mieszkańcy chcą podziękować 

pani, która je przygotowała.  Radna zapytała, co z brakiem dokumentacji związanej 

z przekształceniem spółki Wodociągi Fromborskie. 

 

Pani Burmistrz Małgorzata Wrońska powiedziała, że w urzędzie znajduje się główny akt 

notarialny, część dokumentów dostarcza w ratach były prawnik gminy, gdyż okazało się, że 

posiada część dokumentów. 

 

Wiceprzewodniczący Rady udzielił głosu pani Agnieszce Żuchowskiej oraz pani Izabelli 

Pawluczuk-Myczkowskiej. 

 

 Pani Agnieszka Żuchowska powiedziała, że w 2014 roku Fundacja Akcja Katolicka 

(organizacja pozarządowa) chce zorganizować wentę na cel fromborskiej placówki. Taka 

wenta organizowana jest co roku na cele osób z niepełnosprawnością. W obecnym roku 

organizatorzy po raz pierwszy postanowili wspomóc Caritas jako placówkę kościelną. 

Organizatorzy wybrali ośrodek we Fromborku, którym jest Dom Terapii Zajęciowej oraz 

Środowiskowy Dom Samopomocy. Ustalono, że pieniądze z wenty będą przeznaczone na  

zakup schodołazu. Jest to takie urządzenie, dzięki któremu można wnieść na piętro wózek 

wraz z osobą niepełnosprawną. We Fromborku w każdym budynku znajdują się schody, 

a niepełnosprawnych na wózkach jest obecnie 6 osób w obu placówkach.  Schodołaz bardzo 

ułatwiłby pracę, gdyż schodołaz, który posiada ośrodek, zepsuł się już po pierwszym roku. 

Nowy schodołaz kosztuje ponad 20 tys. zł. Akcja Katolicka zapewniła, iż co roku zostaje 
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zebrane miedzy 30-40 tys. zł. Placówki fromborskie przeznaczone są dla osób 

niepełnosprawnych, z całego powiatu. W warsztatach bierze udział 30 osób, w Domu 

Środowiskowym również  uczestniczy 30 osób. Wenta corocznie organizowana jest 

w Olsztynie w starej filharmonii. Podczas wenty rozprowadzane mają być cegiełki, 

przeprowadzona aukcja, loteria fantowa oraz odbędzie się koncert Eleni. Na koncert Akcja 

Katolicka  podpisała umowę na 10 tys. zł.  Zwyczajowo na koncert, który ma za zadanie 

zachęcić ludzi do udziału w wencie składały się trzy instytucje, a mianowicie: gmina, w której 

dana placówka znajduje się, starosta powiatu danej placówki oraz Akcja Katolicka. 3 tys. zł. 

gmina mogłaby przeznaczyć na ten koncert. Mogłoby to być w ramach promocji miasta, 

ponieważ Akcja Katolicka zobowiązała się, że na folderach, zaproszeniach będzie 

umieszczone logo Urzędu Miasta i Gminy Frombork jako organizatora. Za tydzień  ukażą się 

artykuły, audycje radiowe w Radiu Olsztyn, radiu Plus. W Gościu Niedzielnym będzie 

zamieszczony obszerny artykuł o placówkach we Fromborku. Wenta odbędzie się 1 marca 

w starej filharmonii przy ulicy Kościuszki w Olsztynie. 

 

Pani Izabela Pawluczuk- Myczkowska dodała, że do współpracy zachęceni zostali również 

lokalni artyści. Osoby niepełnosprawne, to również osoby z  Fromborka. W placówce pracuje 

10 osób, z czego 7 jest z Fromborka, natomiast u Pani Agnieszki Żuchowskiej na 13 osób 

zatrudnionych, 10 pochodzi z  Fromborka.  Palcówka nie może zakupić tego sprzętu 

z własnych środków, gdyż jest finansowana z pieniędzy pochodzących z ministerstwa. 

Placówka dostaje dotację od wojewody w wysokości 1000 zł na jednego uczestnika 

miesięcznie. W zależności od liczby osób, placówka dostaje taką dotację. Łatwo policzyć, ze 

jest to kwota 30 tys. zł miesięcznie. Placówkę obowiązuje ustawa budżetowa oraz posiada 

własne rozporządzenia wewnętrzne. Co roku przeprowadzane są w placówce dwie kontrole 

przez ZUS i Urząd Wojewódzki. Ustawa budżetowa oraz przepisy wewnętrzne blokują  

przyjmowanie darów oraz datków.  

 

Radna Halina Rycio zapytała, czy starostwo dofinansuje koncert. 

 

Pani Izabela Pawluczuk-Myczkowska odpowiedziała, że Pan Starosta zadeklarował 

dofinasowanie w wysokości 3 tys. zł. oraz objęcie koncertu honorowym patronatem. 

 

Radna Halina Rycio zapytała, czy w placówce są niepełnosprawni z całego powiatu? Czy 

placówka zgłaszała się o dofinansowanie również do innych gmin? Jak wygląda struktura 

osób niepełnosprawnych? 

 

Pani Izabela Pawluczuk-Myczkowska odpowiedziała, że najwięcej osób 

niepełnosprawnych jest z miasta i gminy Braniewo. Z gminy Frombork jest 10 osób, w tym 

osoby wózkowe, które potrzebują schodołazu.  

 

Radna Halina Rycio zapytała, dlaczego placówka nie może skorzystać z pomocy 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych ( PEFRON) 
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 Pani Izabela Pawluczuk-Myczkowska odpowiedziała, że jest to niemożliwe ze względu na 

podwójne finasowanie. Placówka jest zablokowana rozporządzeniem Ministra Pracy 

i Polityki Społecznej, które weszło w życie 9 grudnia 2010 roku w sprawie środowiskowych 

domów samopomocy. Środowiskowe domy są ośrodkami przeznaczonymi dla osób 

psychicznie chorych i osób upośledzonych umysłowo. 

 

Pani Agnieszka Żuchowska dodała, że PERFRON finansuje Warsztaty Terapii Zajęciowej 

Caritas Archidiecezji Warmińskiej we Fromborku w 90 %, dlatego już z innego 

dofinansowania PEFRONU placówka nie może korzystać.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że ta sprawa poruszona była na posiedzeniach komisji. 

Pani skarbnik miała dać odpowiedź, czy jest możliwe dofinansowanie z budżetu. 

Zaproponowano, aby dofinansować koncert z  promocji miasta.  

 

Radna Jadwiga Pawluczuk powiedziała, że gmina Tolkmicko, taki koncert sfinansowała 

ze środków przeznaczonych na promocję miasta. 

 

Radna Lila Subkowska powiedziała, że kwota 3 tys. zł nie jest dużą kwotą, tym bardziej, że 

jest to promocja gminy, dlatego gmina powinna wesprzeć ten koncert.  

 

Pani  Izabela Pawluczuk-Myczkowska powiedziała, że placówki są bardzo zablokowane, 

gdyż budynki, w których się mieszczą są zabytkami i nie jest możliwe zainstalowanie 

jakichkolwiek wind, zarówno zewnętrznych jak i wewnętrznych. Schodołaz jest jedynym 

urządzeniem, który umożliwia osobom niepełnosprawnym poruszanie się po placówce. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Roberty Markun zapytał o opinie radnych dotyczącą 

dofinansowani koncertu.  

 

Radna Halina Rycio powiedziała, że radni przychylają się do dofinansowania koncertu.  

 

Radny Ryszard Pawluczuk powiedział, że jego zdaniem konieczne jest wsparcie takiej 

wenty, która odbywa się na rzecz instytucji działającej w mieście Frombork, a objęcie 

patronatem honorowym tej imprezy zaproponowano Pani Burmistrz Fromborka. Gmina 

powinna bardzo czynnie włączyć się w organizację, przeznaczyć na ten cel środki oraz 

wygospodarować jakieś rzeczy na licytację. 

 

 Ad. pkt 13. 

 

Po wyczerpaniu obrządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Robert Markun zamknął obrady 

XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad: Adam Bąk  

Protokołowała: Monika Iwańska  
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Obrady XXXVIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 30 stycznia 2014 

roku zostały utrwalone na płycie CD, która znajduje się w Biurze Rady.  

 

 

Pisma załączone do materiałów przesłanych sołtysom i radnym na XXXVIII sesję zwyczajną.  

1.  Pismo znak S.4424.46.2013 z dnia 08.01.2014 r. Sprawozdanie za 2013 rok 

z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego z uwzględnieniem kwoty różnicy.  

2. Pismo  (prośba) Pani Beaty Bogusławskiej w sprawie pomocy w uzyskaniu 

mieszkania  

3. Skarga Pani Beaty Bogusławskiej na pracownika Miejsko-Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej we Fromborku. 

 

Pisma przekazane radnym na  XXXVIII sesji zwyczajnej Rady Miejskiej we Fromborku 

w dniu 30.01.2014 r.: 

1. Ogłoszenie Burmistrza Miasta i Gminy Frombork w sprawie psów i innych zwierząt 

domowych.  

2. Ogłoszenie o komputerowym badaniu wzroku wraz z pomiarem ciśnienia 

śródgałkowego (profilaktyka jaskry) w dniu 03.02.2014 r.  

3. Odpowiedź na wniosek złożony prze Komisję Rozwoju Gospodarczego  

i Rolnictwa w sprawie wyjaśnienia ceny za 1m
3
  nieczystości ciekłych. 

4. Odpowiedź na wniosek złożony przez Komisję Budżetu i Finansów oraz Komisję 

Rewizyjną w  dniu 28.01.2014 r. dotyczący poniesionych kosztów  rozpraw sądowych 

dotyczących zwolnionych nauczycieli Zespołu szkół we Fromborku w  roku 2012. 

 

 


